

Title (en)
Safety switch.

Title (de)
Sicherheitsschalter.

Title (fr)
Interrupteur de sécurité.

Publication
EP 0609672 A2 19940810 (DE)

Application
EP 94100405 A 19940113

Priority
DE 4303367 A 19930205

Abstract (en)

The invention relates to a safety switch having a housing (1) which has at least one housing opening (21) for the insertion of an operating device (22) and in which a roller is arranged such that it can rotate in order to operate a contact support (9) which moves in the housing (1), the roller being locked against rotation and being capable of being unlocked and rotated by the insertion of the operating device (22). In order to obtain individual coding, it is provided that the roller comprises a plurality of discs (18) which are mounted independently of one another such that they can rotate about a shaft (17) and are all provided with a recess (19), like a control cam, by means of which a pin (15) is guided, which runs parallel to the shaft (17) and is connected to the contact support (9), the discs (18) having different radial recesses (20), facing at least one housing opening (21), for engagement with corresponding operating sections (23) of the operating device (22). <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft einen Sicherheitsschalter mit einem Gehäuse (1), das mindestens eine Gehäuseöffnung (21) zum Einführen eines Betätigungsorgans (22) aufweist und in der eine Walze zur Betätigung eines im Gehäuse (1) beweglichen Kontaktträgers (9) drehbar angeordnet ist, wobei die Walze gegen Drehung gesperrt und durch das Einführen des Betätigungsorgans (22) entsperrbar und drehbar ist. Um eine individuelle Kodierung zu erhalten, ist vorgesehen, daß die Walze mehrere, unabhängig voneinander um eine Achse (17) drehbar gelagerte Scheiben (18) umfaßt, die alle mit einer steuerkurvenartigen Ausnehmung (19) versehen sind, durch die ein zur Achse (17) parallel verlaufender, mit dem Kontaktträger (9) verbundener Stift (15) geführt ist, wobei die Scheiben (18) unterschiedliche, der mindestens einen Gehäuseöffnung (21) zugewandte Radialausnehmungen (20) zum Eingriff mit entsprechenden Betätigungsabschnitten (23) des Betätigungsorgans (22) aufweisen. <IMAGE>

IPC 1-7
H01H 27/00

IPC 8 full level
H01H 3/42 (2006.01); **H01H 9/28** (2006.01); **H01H 13/02** (2006.01); **H01H 27/00** (2006.01)

CPC (source: EP US)
H01H 27/002 (2013.01 - EP US); **H01H 2027/005** (2013.01 - EP US)

Cited by
EP0707329A1

Designated contracting state (EPC)
CH FR GB IT LI

DOCDB simple family (publication)
DE 4303367 C1 19940224; BR 9400421 A 19940823; EP 0609672 A2 19940810; EP 0609672 A3 19941228; EP 0609672 B1 19980722;
JP 3207654 B2 20010910; JP H06243762 A 19940902; US 5420385 A 19950530

DOCDB simple family (application)
DE 4303367 A 19930205; BR 9400421 A 19940203; EP 94100405 A 19940113; JP 593294 A 19940124; US 18979394 A 19940201